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Kalendář si můžete poprvé vyzvednout v sobotu 14. prosin-
ce na II. Kunčickém rukodělném jarmarku, u paní Kristýny 
Amálie Heczkové, na který Vás, stejně jako na ostatní akce, 

tímto srdečně zvu. Opět platí, že každá domácnost obdrží 
jeden kalendář zdarma. 
Závěrem mi dovolte, abych Vám popřál k blížícím se vá-
nočním svátkům hodně pohody, osobní spokojenosti a ra-
dosti v kruhu Vašich blízkých. 
Nadcházející rok 2025 bude jistě velmi náročný jak pro Vás 
občany, tak i pro všechny zaměstnance naši krásné obce. 
Proto mi dovolte, abych Vám i nám popřál hodně vzájemné 
ohleduplnosti a tolerance, mnoho úspěchů v pracovní čin-
nosti a v osobním životě hodně zdraví, štěstí a vzájemného 
porozumění.
Těšíme se na společné setkávání v adventním čase i v nad-
cházejícím roce.                                              Ing. Jiří Mikala - starosta

17. prosince 2024
Vánoční 
koncert školy
Kostel sv. Maří Magdalény

14. prosince 2024
Vánoční taneční 
zábava
Nově otevřené Huťařství

14. prosince 2024
II. Kunčický 
rukodělný jarmark
Obecní úřad

21. prosince 2024
Adventní koncert 
Nyklband
Kostel sv. Maří Magdalény

Obecní nOvinyKunčice pod Ondřejníkem

jako každý rok, tak i letos, jsme pro Vás připravili nový stolní kalendář, který opět zobrazuje přehled těch nejzajímavějších 
společenských akcí v jednotlivých měsících a jeho posláním je Vám připomenout, jak šel čas v průběhu roku a co významné-
ho se v naší obci událo. Potěší mě, když Vás tyto fotografie osloví a vyvolají ve Vás pěkné vzpomínky. V této uspěchané době 
je potřebné trochu snížit rychlost, přibrzdit a analyzovat, co se nám v tom uplynulým roce nepodařilo a naopak vyzvednout, 
co se nám podařilo a na co můžeme být právem hrdí.

Vážení spoluobčané, milí sousedé,
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Zimní údržba v novém hávu

Takže výsledkem bude nejen přehledná a krásná letec-
ká mapa naší obce, ale zároveň i prezentace firem a služeb, 
které se nacházejí na katastru naší obce.

Náklady na tuto prezentaci přišly na 26 490 Kč (koneč-
ná částka bude nižší o poplatky zapojených podnikatelů). 

Každý kdo měl zájem se nechat propojit s touto interaktivní 
mapou může kontaktovat místostarostu a nechat se zapsat 
do jarního snímkování. Náklady na jeden objekt se budou 
pohybovat okolo 2000 Kč bez DPH.

Petr Tryščuk, místostarosta obce

V prvé řadě byl aktualizován Plán zimní údržby, který po-
čítá se zařazením nových úseků účelových komunikací do 
zimní údržby. Tuto praxi jsem zavedl již v zimě v roce 2022, 
protože považuji za nutné zajistit sjízdnost maximálního 
množství kilometrů komunikací. 

Základní údaje: Obecní úřad zajišťuje zimní údržbu míst-
ních komunikací a chodníků v období vždy od 1.11. do 30.3., 
případně podle potřeby i mimo tyto termíny. Rozhrnová-
ní silnic začíná při souvislé pokrývce nejméně 5 cm a až po 
skončení sněžení. Díky obětavosti obsluhy techniky se za-
číná rohrnovat dříve, díky čemuž udržujeme maximum ko-
munikací přiměřeně sjízdných. Nicméně sypat cesty nemá 
cenu začínat dříve, než po skončení sněžení a úplném roz-
hrnutí sněhu (v obou směrech). 

Samozřejmě pro řidiče platí: k zimě je potřeba přistupovat 
s respektem a přizpůsobit stav vozidla i jízdu aktuální situ-
aci. Auto na letních gumách neudrží na komunikaci žádná 
údržba a ani žádná modlitba.  Respektujte taky časy údržby 
a náročnost zimní údržby. Protože zatím co ještě spíte, ob-
sluha strojů je už hodiny v terénu. 

Na našich stránkách nově naleznete odkaz (formou obdélníku s nápisem Air View) na interaktivní leteckou prohlídku naší 
obce. Tato virtuální prohlídka se postupně bude rozšiřovat o další lokality a především o podnikatelské objekty, včetně 
jejich interiérů. Už nyní se do tvorby mapy zapojily dva soukromé (platící) subjekty.

Virtuální prohlídka obce

Údržba obecních komunikací v zimním období, je jedním z nejdůležitějších úkolů, které obec má. Takže si pojďme shr-
nout, co nás v zimní údržbě čeká nového.

Jenom projet všechny udržované komunikace trvá neu-
věřitelných 6 hodin. A to při jízdě osobním autem, za pěk-
ného počasí a normální rychlostí. Všichni si jistě dovedeme 
představit, kolik času to vyžaduje při pracovní rychlosti, ve 
sněhu a s opakováním jízd nutných pro prohrnování.

Proto prosím jezděte opatrně a společně buďme rádi, že 
dnešní zimy nejsou vůbec nic proti tomu, co bylo v minu-
losti. A že máme skvělý pracovní tým, který odvádí kvalitní 
práci. 

Upozornění na parkování:
Zimní údržbu nám komplikuje několik (stále stejných) 
nezodpovědných řidičů, kteří parkují na obecních komu-
nikacích a blokují vozidla i techniku, která se cesty snaží 
zpřístupnit pro všechny. 
Tímto žádám všechny řidiče, aby si v zimním období vo-
zidla parkovali mimo komunikace, jinak bude muset při-
stoupit k nezbytným opatřením. 
Přestože se jedná o jen několik vozidel, neúměrně pro-
dlužují dobu prací na silnicích, zbytečně vše prodražují a 
ohrožují bezpečnost nás všech. 
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Pro zimní období je také od roku 2023 zajištěna víkendová zimní pohotovost: telefon +420 725 160 555  Tato po-
hotovost je k dispozici o víkendech v čase od 6:00-18:00 (po této době posílejte jen SMS). Toto číslo slouží pro lepší 
koordinaci práce a operativnější komunikaci mezi občanem, pohotovostí, vedením obce a rozhrnovači. Toto číslo je 
určeno především pro víkendy a svátky, mimo ně nemusí být dostupné.

K čemu zimní pohotovost slouží: 
◼  Výhradně k řešení havarijních situací spojených 
 s nesjízdností místních komunikací a neschůdností  
 chodníků a mostů.
◼   V menším rozsahu k rozhrnování sněhové pokrývky na  
 cestách a především k posypu komunikací štěrkem.
◼  Ke kompletní údržbě chodníků:  rozhrnování sněhové  
 pokrývky a posyp štěrkem.
◼  K údržbě veřejných prostranství, ale jen těch, které  
 jsou o víkendu využívány.
◼  Ve specifických případech zajišťuje na vybraných 
 místech posyp solí. 
◼  V případě nutnosti koordinuje rozhrnování cest 
 pomocí pluhů.

 K čemu zimní pohotovost neslouží:
◼  K běžné zimní údržbě (ta je prováděna přes týden).
◼  K údržbě silnic během silnějšího sněžení 
 (jednalo by se o zbytečnou práci)
◼  K vyprošťování uvízlých nebo havarovaných vozidel.
◼  K údržbě vjezdů, sjezdů, soukromých nebo účelových  
 komunikací.
◼  K údržbě hlavní komunikace (ta je ve správě kraje).
◼  K hlavnímu rozhrnování zasněžených komunikací  
 (tato služba je prováděna externími firmami podle 
 plánu zimní údržby)

Oblasti zimní údržby a obsluha strojů
Obsluhu rozhrnovacích strojů (traktorů) kontaktujte jen 
v naprosto nezbytně nutných případech. Berte prosím na 
vědomí, že řidiči mají svůj plán rozhrnování, který dodr-
žují a obvykle jsou na cestě již od nočních hodin. 

Oblast A: Centrum obce a Dolní Konec:  
Petr Pícha; telefon: 605 106 081

Oblast B: Centrum obce a Horní Konec: Petr Nikel; 604 693 404

Oblast C: Horní konec, Pod Stolová, Maralák atd.: David Čajá-
nek (603 708 078) a Tomáš Petr (602 544 047). 
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Rád bych při této příležitosti poděkoval panu Pavlovi štůralovi za mnohaletou a skvěle odváděnou zimní údržbu na 
Horním Konci. Jeho um a obětavost udržovaly sjízdné komunikace, i v opravdu špatném počasí, po mnoho předcho-
zích let.                                                                                                                                                                                   Děkuji. Petr Tryščuk

Nově se údržby Horního Konce ujímají obecní a externí zaměstnanci, kteří se budou střídat na nové obecní  technice 
- traktoru Kubota s předním nastavitelným šípem a zadní radlicí. 

Poděkování Pavlovi Štůralovi 

Nová obsluha strojů na zimní údržbu na Horním Konci

Rád bych ujistil všechny občany, že zimní údržba na 
Horním Konci bude prováděna ve stejném (nebo větším 
rozsahu), než jste byli doposud zvyklí a stejně jako v mi-
nulosti - tedy kompletně a v co nejrychlejším čase.
Pokud jste zaslechli fámy, že zimní údržba bude nově pro-
váděna jen v „pracovní době” a jen na hlavních trasách, 

tak věřte, že ten kdo Vám to řekl, vědomě neříkal pravdu. 
Samozřejmě, že nová obsluha stroje bude potřebovat ně-
jaký čas na získání praxe, ale to by potřeboval kdokoliv 
nový, kdo by tuto práci pro obec vykonával. 
Takže nám dopřejte trochu trpělivosti. 

Děkuji.

Lhůty pro zajištění sjízdnosti komunikací od skončení sněžení
Obec zajišťuje sjízdnost místních komunikací I. až III. třídy 
a účelových komunikací v těchto lhůtách: 

1.  I. pořadí důležitosti: do 4 hodin,
2.  II. pořadí důležitosti: do 12 hodin,
3.  III. pořadí důležitosti: (až po ošetření komunikací  
 v I. a II. pořadí), nejpozději však do 48 hodin.
4 IV. pořadí důležitosti: (až po ošetření komunikací 
 I., II. a III. Pořadí), nejpozději však do 48 hodin. 

Z výše uvedených lhůt vyplývá, že tyto termíny pracovní-
ci údržby zvládají v mnohem kratších termínech než jsou 
nařízeny a nikdy nezačínají, až po skončení sněžení. Ale už  
v jeho průběhu sněžení. 
Proto Vás chci požádat o trpělivost a pochopení. 

Protože obsluhy traktorů pracují často celé noci a zaslouží 
si naši úctu a poděkování. 
Důležité odkazy: 
◼  Dokumentace k zimní údržbě: 
 https://www.kuncicepo.cz/zimni-udrzba 
◼  Senzory výšky napadlého sněhu:
 https://kuncicepo.chytrejsiobec.cz/  
◼  Mapa zimní údržby (pořadí a oblasti) včetně chodníků:   
 https://www.gobec.cz/kuncice-pod-ondrejnikem
Trasovací vid,ea: 
◼  Trasu A si můžete projet zde https://youtu.be/nNQrj7sil0A
◼  Trasu B si můžete projet zde https://youtu.be/Xbgdt4VIBXs 
◼  Trasu C si můžete projet zde

Petr Tryščuk, místostarosta obce

Nový obecní traktor KUBOTA  M 5112
Naše obec si pořídila 
novou strojní techni-
ku, výkonný střední 
traktor s čelním na-
kladačem za velmi so-
lidní cenu 1 999 525 Kč 
s DPH. Tento traktor 

nebyl pořízen na dluh, ale byl koupen „za hotové“. Takže 
jeho koupě nezatíží budoucí rozpočty. 
V současné době jsou na obci k dispozici čtyři osoby s řidič-
ským průkazem na traktor a další dva zaměstnanci si toto 
řidičské oprávnění budou v blízké době dodělávat.
Střední traktor je standardní výbavou obcí naší velikos-
ti a jeho pořízení bylo naprostou nutností. Jak jsem již  
v minulosti psal, je třeba dovybavit pracovníky obce od-
povídající a funkční technikou a přiblížit se tak na úroveň 
okolních obcí. 
Tento traktor bude využíván k zimní údržbě na Horním 
Konci, ale také k letní a lesní údržbě. Obec jeho pořízení 
může obci ušetřit až stovky tisíc ročně. Jinými slovy, pra-
cujeme na tom, aby si tento nový stroj na sebe postupně 
„vydělal“.                                 Petr Tryščuk, místostarosta obce
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Hasiči jednali s vedením obce o pořízení nového dopravního automobilu
Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce dlouhodobě 
jedná s vedením obce o možnostech pořízení nového do-
pravního automobilu namísto stávajícího vozidla Ford 
Transit, který je vzhledem k stáří ve velmi špatném tech-
nickém stavu. Každá oprava je nerentabilní.

V měsíci září proběhlo jednání s radou obce, kdy zástupci 
jednotky přednesli své požadavky. Požadavky byly vzne-
seny na nový dopravní automobil s nejvyšší přípustnou 
hmotností do 5000 kg, a to v provedení technickém nebo 
s motorovou stříkačkou podle vyhlášky č. 35/2007 Sb.,  
O technických podmínkách požární techniky, ve znění 
pozdějších předpisů. Každá jednotka s územní působností 
(kategorie JPO III – Kunčice p. O.) musí být vybavena do-
pravním automobilem, takže obměna je nutná i ve vztahu 
k právním předpisům. Obec je povinna zabezpečit požární 
ochranu.

Stávající dopravní automobil je v nevyhovujícím stavu a na 
každé technické kontrole jsou shledány vážné závady. Ka-
ždý rok se do tohoto vozidla investují desítky tisíc korun 
tak, aby bylo provozuschopné. Není to obyčejné vozidlo, ale 
jedná se o vozidlo s právem přednostní jízdy (modré, pří-
padně modro-červené majáky), takže musí na technickou 
kontrolu každý rok. A to vše stojí peníze.

Jednání hasičů s radou obce směřuje k pořízení nového do-
pravního automobilu, který by nahradil ten stávající. Zá-
stupci hasičů navrhli radě obce pořízení nového dopravního 
automobilu dle koncepce Hasičského záchranného sboru 
Moravskoslezského kraje, tedy dopravního automobilu  
s celkovou hmotností do 5000 kg v provedení technickém 
nebo s motorovou stříkačkou (dle vyhlášky uvedené výše). 

Rada obce vyslechla požadavky hasičů a v rámci diskuse 
vznesla řadu dotazů. Všechny dotazy byly ze strany ha-
sičů ihned zodpovězeny. Jedním z dotazů bylo, zda nelze 
pořídit starší vozidlo, nebo vozidlo, které bude převedeno 
bezúplatným převodem od Hasičského záchranného sbo-
ru České republiky (nejen Moravskoslezského kraje, je-
likož lze získat vozidla převodem od všech organizačních 
složek státu). Bohužel vozidla tohoto typu se u Hasičského 
záchranného sboru nepoužívají, takže se ani nevyřazují. 
Starší vozidla tohoto typu se dají pořídit pouze z dovozu 
ze zahraničí (Belgie, Nizozemsko, Polsko, apod.), přičemž 
stáří vozidel se pohybuje okolo 20 let. Takováto vozidla 
jsou zdánlivě levná, ale vzhledem k jejich stáří není zajiš-
těná dodávka náhradních dílů a servisní podpora. Pokud se 
vozidlo pokazí, nemusí být opravitelné.

Z uvedených důvodů zástupci hasičů žádali o pořízení 
nového dopravního automobilu, a to s celkovou hmot-
ností nejméně 5000 kg. Stejné dopravní automobily vyu-
žívají i okolní jednotky, např. Frenštát, Kozlovice, Baška, 

Štramberk atd. Tyto automobily obdrželi v rámci evrop-
ských projektů od Moravskoslezského kraje.

V současné době nelze tento typ dopravního automobilu 
pořídit z žádného vyhlášeného dotačního titulu, ani stát-
ního, ani krajského. Pořízení by bylo tedy pouze v režimu 
obce. A jaké by byly celkové náklady? Hasiči se je snaží dle 
pokynů zástupců obce minimalizovat, nicméně víc už to 
nejde. Ceny za vozidlo s požární vestavbou určují výrob-
ci podvozků a výrobce požární nástavby (vestavby). A vý-
robci podvozků si v současné době určují ceny, které nelze 
ovlivnit.

Hasiči požadují dopravní automobil v provedení technic-
kém nebo s motorovou stříkačkou (podle výše uvedené 
vyhlášky) s celkovou hmotností nejméně 5000 kg, s uspo-
řádáním náprav 4x4. Takovýchto dopravních automobilů 
bylo pořízeno přibližně 60 kusů v rámci Moravskoslez-
ského kraje, v návaznosti na koncept Hasičského záchran-
ného sboru Moravskoslezského kraje. Tento koncept se 
vztahoval pouze na jednotky s územní působností, tedy na 
jednotky, které zasahují i mimo území obce. Naše jednot-
ka zasahuje na vyžádání operačního střediska i v okolních 
obcích a městech. V rámci povodní byla jednotka povolána  
i k odstraňování následků v Ostravě. I v tuto těžkou chvíli 
byli členové jednotky připraveni pomoci. 

Celkové náklady na nový dopravní automobil by dosáhly na 
3,5 miliónu Kč, přičemž nelze využít v současné době žád-
né dotace. A proč požadavek na 4x4? Protože katastr obce 
je velmi členitý a současný dopravní automobil (který má 
pohon pouze přední nápravy) za zhoršených podmínek a v 
zimě nevyjede nikam.

Zástupci hasičů v jednáních se zástupci obce nadále pokra-
čují a stále doufají, že se pořízení nového dopravního auto-
mobilu podaří. Stávající vozidlo má každoročně problémy 
na pravidelné technické kontrole a musí se do jeho oprav 
investovat desítky tisíc korun, aby bylo schopné provozu.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Kunčice p. O.

Předání 50 kusů dopravních automobilů v Trojhalí Karolína v Os-
travě (zdroj: POŽÁRY.CZ)).

Upozornění na posunutí uzávěrky lednového čísla obecních novin
Upozorňujeme Vás, že uzávěrka lednového vydání obecních novin je posunutá na úterý 31. 12. 2024. 

Těšíme se na Vaše příspěvky.  Kristýna Amálie Heczková
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První změna je personálního charakteru, kde od 1.7.2024, 
výměnou pozice pomalého a expresního motorizova-
ného doručovatele, kdy stálý motorizovaný listovní do-
ručovatel, Daniel Božoň, skončil na této pozici, a místo 
něj nastoupila, taktéž motorizovaný listovní doručo-
vatel, Hedvika Koudelková. Tato změna a výměna pozic 
úzce souvisejí s dalšími provozními změnami uvnitř Čes-
ké pošty, jež budou dále pokračovat i v roce následujícím,  
a o nichž se Vás budu snažit informovat.

Další změna souvisí s doručováním Obecních novin.

Zde se, s přispěním místní samosprávy a ochoty místních 
občanů, podařilo stabilizovat, v některých částech obce, si-
tuaci s jejich roznáškou. Tímto bych jim chtěl poděkovat za 
ochotu, pomoc a obětování části jejich volného času, paní 
Jahnické Janě, která se uvolila distribuovat Obecní noviny v 
oblasti centra obce, a panu Hrubiši Václavu, jenž si vzal pod 
svou kuratelu oblast od kostela po Tichou s oblastí Rakovce 
a Žuchova. 
Zbytek Kunčic pod Ondřejníkem, pak nadále rozváží dor-
učovatelé České pošty, ale i přesto bych Vás chtěl požádat, 
kdo by měl zájem se podílet na roznášce Obecních novin, 
a pomoci s jejich roznáškou i v jiných částech obce, bude-
me rádi, jelikož víte sami, jak se za posledních několik let 
změnil systém doručování, který opravdu není optimální a 
Obecní noviny, pak nejsou včas doručovány do Vašich poš-
tovních schránek .
Poslední upozornění se týká změny provozní doby České 
pošty ve Frýdlantu nad Ostravicí.

Děkuji a za Českou poštu s.p.
Daniel Božoň, expresní doručovatel - specialista, Kunčice 

pod Ondřejníkem, Pstruží, Čeladná a Frýdlant n./Ostravicí.

Dobrý den, pane místostarosto,
rád bych touto cestou vyjádřil velké poděkování za fan-
tastické zlepšení kvality povrchů místních komunikací  
v obci, zejména při procházení pod podjezdem u nádraží 
v Kunčicích jsem (v dobrém smyslu slova) nevěřil svým 
očím. 
Myslím, že se tím výrazně uleví všem občanům, neboť za-
kopávání a nestabilita chůze na původním povrchu v pod-
jezdu a v jeho nejbližším okolí byly každodenním jevem. 
Taktéž oceňuji hlídání výpadku jističů VO a jejich rychlé 

nahazování, je mi jasné, že se to neopravuje samo od sebe.
Vyčištění + zatraktivnění vodní nádrže Žabák se Vám také 
velice povedlo.
Systém Munipolis rovněž funguje skvěle a má jednoznač-
ný přínos pro včasné sdělování důležitých informací.
Z pohledu občana Kunčic jednoznačně konstatuji, že jste 
spolu s kolegy z obce udělali zejména za rok 2024 obrovský 
objem poctivé práce. Děkuji Vám. 

S pozdravem Jurčík, E573

Vážení občané Kunčic pod Ondřejníkem
Jistě Vám neunikly další změny v doručování listovních zásilek, a proto mi dovolte, abych Vás s nimi, prostřednictvím 
Obecních novin seznámil. 

 

Obecní úřad Kunčice pod Ondřejníkem
Okres Frýdek-Místek, č.p. 569, PSČ 739 13, IČO 00296856, tel. 556850154,

DS: i8cbdbu, e-mail: obecni.urad@kuncicepo.cz, datová schránka ID: i8cbdbu
 

Otevírací doba obecního úřadu během 
vánočních svátků a začátkem roku 2025 
Upozorňujeme občany, že od pondělí 23.12.2024 
do pátku 03.01.2025 bude Obecní úřad uzavřen. 

Pokladna obecního úřadu bude v lednu  
otevřena až  20.01.2025. 
 
Vyúčtování vodného a stočného - pokladna  
otevřena až 13.01.2025. 
 

 
                                                                                                                             

             Ing. Jiří Mikala 

                                                                                                     
         starosta obce 

Informace pro občany - odečty 
vodného a stočného

Stavy vodoměrů můžete hlá-
sit jedním z těchto způsobů:
Aplikace Můj vodoměr, která 
bude přístupná od 1. 11. 2024 
do 5. 1. 2025 na adrese: htt-
ps://kuncice.mujvodomer.cz
Prosíme i o vložení fotografie 
vodoměru.

I nadále bude možné nahlašování stavu vodoměru 
e-mailem, telefonicky nebo SMSkou na tyto kontakty:
Bc. Zuzana Majerková, e-mail: zuzana.majerkova@kunci-
cepo.cz, mob.: 734 412 708
Dagmar Pustějovská, e-mail: obecni.urad@kuncicepo.cz, 
mob.: 725 506 902, tel.: 556 850 154
Věnujte prosím pozornost zabezpečení vodoměrů před 
mrazem.                                Bc. Zuzana Majerková, vodné a stočné
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 Společenská rubrika

Jubilanti listopad 2024 Jubilanti prosinec 2024

                                       Všem oslavencům přejeme vše nejlepší 
Kristýna Amálie Heczková, matrikářka

                                       Všem oslavencům přejeme vše nejlepší 
Kristýna Amálie Heczková, matrikářka

Vážení listopadoví a prosincoví jubilanti.
V minulých obecních novinách jsem popletla měsíce. Prosím, přijměte mou omluvu.

Děkuji, Kristýna Amálie Heczková – matrikářka

Dne 15. listopadu jsme vzpomněli 12. leté výročí úmrtí naše-
ho drahého Aloise Chasáka.
Kdož jste ho znali, vzpomeňte s námi.
Vzpomíná celá rodina

Dne 18.12.2024 vzpomeneme 25. leté výročí úmrtí pana 
Jindřicha Gvardy. 
Kdož jste ho znali, vzpomeňte s námi.
Vzpomíná manželka Pavla, syn Jindřich a dcera Pavlína 
s rodinami

Dne 27.12.2024 vzpomeneme nedožitých šedesáti let naší 
milované paní Marie Gvardové.
Věnujte jí s námi, prosím, tichou vzpomínku.
Manžel Jindřich s rodinou

Paní učitelka Zdeňka 
Žídková nastoupila do 
základní školy v Kunči-
cích 1. února 1990 a stala 
se naší třídní v pololetí 
sedmé třídy. Jako naše 
třídní s námi došla až 
na konec naší základní 
školní docházky. 
Učila nás český jazyk, 
hudební výchovu a ně-
mecký jazyk. V naší škole 

pracovala na plný úvazek do konce školního roku 2002 a až 
do roku 2007 v naší škole učila alespoň na částečný úvazek.
Paní Zdeňka Žídková byla skvělá učitelka a my jako žáci, 
jsme ji měli rádi. I desítky let po opuštění Základní školy pro 
nás měla vlídné slovo, ráda si s námi zavzpomínala a zají-
mala se, jak se nám daří.
Děkujeme paní třídní za Vaši práci, obětavost a milé slovo.
Za všechny naše spolužáky, a nejen za ně, se tímto s paní 
učitelkou loučíme.

Zuzka Majerková (Šigutová) a Petr Tryščuk

Kdo v srdcích žije, neumírá. 
Fr. Hrubín
V měsíci listopadu nás navždy opustili naši drazí souse-
dé a známí, paní Zdeňka Žídková, paní Vilma Hrachová, 
paní Marcela Pešlová.
Dovolte nám vyjádřit upřímnou soustrast zarmoucené 
rodině.

92 Bernovský Miroslav

87 Šrubařová Anděla

81 Benda Josef

81 Lukešová Vlasta

81 Petrová Eva

75 Blabla Jan

75 Sivková Marie

75 Vojtek František

70 Klimšová Jaromíra

70 Mžiková Květoslava

70 Válek Jindřich

65 Jalůvková Vladimíra

65 Mikala Jiří

60 Pícha Petr

60 Šigutová Eva

91 Majerková Marie

91 Michnová Jirenka

90 Dostálek František 

90 Kuřec Jan

85 Kubečková Jarmila 

84 Strnadlová Jana

83 Stara Jaroslav

82 Běčáková Marie

81 Strnadlová Marie

80 Blažková Eva

80 Křenková Zdeňka 

75 Vaňková Hana

75 Mazochová Anna

70 Kijanica Pavel

70 Rosa Jiří

70 Jašek Jan

70 Zela Josef

60 Pénzes René

60 Twarógová Pavlína

60 Strnadel Zdeněk

60 Valentová Marcela

Kristýna Amálie Heczková, matrikářka

Vzpomínáme Vzpomínka na paní třídní 
učitelku Zdeňku Žídkovou
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 Spolky a kultura

 

Charita Frenštát pod Radhoštěm 

HLEDÁ KOLEDNÍKY, 
kteří se chtějí zapojit v obci Kunčice pod Ondřejníkem do realizace 
TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2025 

(1. 1. 2025 - 12. 1. 2025) 
Zveme všechny lidi, které baví pomáhat druhým, aby nám přišli pomoci s tradiční a všeobecně 

dobře známou TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKOU. 
Uvítáme pomoc v podobě každého člověka, který bude ochotný nám pomoci s koledováním. 

 
Abychom mohli tříkrálové požehnání předat do co největšího počtu domácností, 

HLEDÁME TŘÍKRÁLOVÉ KOLEDNÍKY (děti i dospělé) 

a VEDOUCÍ SKUPINEK (nad 15 let). 
 

Pokud máte chuť pomoci, ozvěte se, prosím, co nejdříve, 
a to přímo Katce Niklové…(niklova.katerina@gmail.com)….. 

Přihlásit se je možné osobně nebo na tel: 737 901 975 a to nejpozději do 27. 12. 2024. 
 

Děkujeme, že nám pomáháte pomáhat. 

 

Charita Frenštát pod Radhoštěm 

HLEDÁ KOLEDNÍKY, 
kteří se chtějí zapojit v obci Kunčice pod Ondřejníkem do realizace 
TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2025 

(1. 1. 2025 - 12. 1. 2025) 
Zveme všechny lidi, které baví pomáhat druhým, aby nám přišli pomoci s tradiční a všeobecně 

dobře známou TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKOU. 
Uvítáme pomoc v podobě každého člověka, který bude ochotný nám pomoci s koledováním. 

 
Abychom mohli tříkrálové požehnání předat do co největšího počtu domácností, 

HLEDÁME TŘÍKRÁLOVÉ KOLEDNÍKY (děti i dospělé) 

a VEDOUCÍ SKUPINEK (nad 15 let). 
 

Pokud máte chuť pomoci, ozvěte se, prosím, co nejdříve, 
a to přímo Katce Niklové…(niklova.katerina@gmail.com)….. 

Přihlásit se je možné osobně nebo na tel: 737 901 975 a to nejpozději do 27. 12. 2024. 
 

Děkujeme, že nám pomáháte pomáhat. 
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V pozdějším věku vedla i ženy. Byla zvolena předsed-
kyní ZRTV dnes SPV a tuto funkci vykonává  dodnes. Na-
cvičovala spartakiády, tělovýchovné akademie a pódiové 
skladby. Byla rovněž autorkou programu Šibřinek, které 
také realizovala. Organizovala vycházky pro seniory a jed-
nou ročně autobusové zájezdy po kulturních památkách. 
Aktivně se podílí na všech sportovních a kulturních akcí v 
naší obci (např. medvědí stezka, den obce, kunčický ovál). 
Pro svou obětavost, poctivost a důslednost je oporou naší 
SPV.                              Členové TJ Sokol Kunčice pod Ondřejníkem

Pomalu začala zima, ale nás to od pravi-
delných vycházek neodradilo. V říjnu se nás 
sešlo 15 - šli jsme z čeladenského náměstí na-
horu k Mlékárně Čeladenka a okruhem kolem 
firmy Mitura jsme se zase vrátili na náměstí. 

V listopadu nás bylo dokonce 18 a vyrazili jsme z Rázto-
ky po žluté značce přes Bystré na Maralák. 

Naše trasy jsou nejsou delší než 5-6 km, nikam nespě-
cháme, vždy je cíl v nějaké hospůdce . Letos už máme od-
chozeno, ale příští rok se klidně mezi nás přidejte

V pátek, dne 15.11.2024 proběhla v  zasedací místnos-
ti na obecním úřadě naše pravidelná akce, promítání za 
účasti 14 turistů a přátel, kde jsme zdokumentovali na 
promítacím plátně akce a výlety v letošním roce, poseděli 
u občerstvení, probrali zážitky a vzpomínky, taktéž jsme 
porozprávěli o tom, co bychom uskutečnili následující rok .

Výbor turistického spolku

Gratulace Zdeňce Křenkové k životnímu jubileu

Vycházky pro seniory

Z činnosti turistického 
spolku Kunčice p. O.

TJ Sokol Kunčice pod Ondřejníkem gra-
tuluje k životnímu jubileu Zdeňce Křenkové 
a přeje jí hodně zdraví, štěstí a životní poho-
dy do dalších let. Zdeňka Křenková od mládí 
sportovala. Už jako žačka chodila do místní 
tělovýchovné jednoty. Po studiu na pedago-

gické fakultě vedla v Kunčicích pod Ondřejníkem žačky a 
pak dorostenky
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Kunčice zažily jednu z nejúspěšnějších sezón v ději-
nách místního fotbalu. Družstva mladších a starších žáků 
si obě vybojovala třetí místo v celkových tabulkách svých 
soutěží, což je historický úspěch pro celý klub.

Výsledky jednotlivých kategorií ještě více podtrhu-
jí kvality obou týmů. Starší žáci dosáhli na první místo v 

domácí tabulce, zatímco mladší žáci ovládli venkovní zá-
pasy a také se umístili na první příčce. Tabulky však zatím 
nejsou konečné – sezóna je v polovině a rozhodující boje 
přijdou na jaře. Právě tehdy se rozhodne o finálním pořadí 
a možné cestě Kunčic do vyšších soutěží.

Skvělá sezóna má pozitivní vliv i na členskou základnu 
klubu. V kategorii starší přípravky začínal tým na začát-
ku sezóny se třemi hráči, ale nyní se jejich počet vyšplhal 
na více než 25. Tento růst je důkazem, že úspěchy na hřišti 
přitahují nové nadějné fotbalisty.

Velké poděkování patří Sokolu Kunčice pod Ondřejní-
kem za neustálou podporu, která hráčům pomáhá dosa-
hovat skvělých výsledků. Stejně tak je třeba ocenit rodiče, 
kteří podporují své děti nejen na domácích utkáních, ale 
také na venkovních zápasech, a to včetně poskytnutí 
dopravy. 

Díky této spolupráci a odhodlání má Kunčický fotbal 
našlápnuto k dalším velkým úspěchům.              Daniel Vybíral

Mládežnický fotbal v Kunčicích pod Ondřejníkem
Mláděžnický fotbal v Kunčicích pod Ondřejníkem 

 

Kunčice zažily jednu z nejúspěšnějších sezón v dějinách místního fotbalu. Družstva mladších a 
starších žáků si obě vybojovala třetí místo v celkových tabulkách svých soutěží, což je historický 
úspěch pro celý klub. 

Výsledky jednotlivých kategorií ještě více podtrhují kvality obou týmů. Starší žáci dosáhli na 
první místo v domácí tabulce, zatímco mladší žáci ovládli venkovní zápasy a také se umístili na 
první příčce. Tabulky však zatím nejsou konečné – sezóna je v polovině a rozhodující boje 
přijdou na jaře. Právě tehdy se rozhodne o finálním pořadí a možné cestě Kunčic do vyšších 
soutěží. 

Skvělá sezóna má pozitivní vliv i na členskou základnu klubu. V kategorii starší přípravky 
začínal tým na začátku sezóny se třemi hráči, ale nyní se jejich počet vyšplhal na více než 25. 
Tento růst je důkazem, že úspěchy na hřišti přitahují nové nadějné fotbalisty. 

Velké poděkování patří Sokolu Kunčice pod Ondřejníkem za neustálou podporu, která hráčům 
pomáhá dosahovat skvělých výsledků. Stejně tak je třeba ocenit rodiče, kteří podporují své děti 
nejen na domácích utkáních, ale také na venkovních zápasech, a to včetně poskytnutí dopravy. 
Díky této spolupráci a odhodlání má Kunčický fotbal našlápnuto k dalším velkým úspěchům. 

 

 
OS mladší žáci 8+1 sk. A 

 

 
OS starší žáci 8+1 

 

Družstvo starších žáků po výhře na náročném terénu v Žilině
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První sněhový víkend máme už za sebou, a tak otví-
ráme další SNĚHULÁKFESTovou sezónu 2024 / 2025. Tak 
stavějte, malujte, modelujte, vyrábějte…..fantazii se meze 
nekladou. A nezapomeňte své sněhuláčky fotit a posílat 
k nám do redakce emailem, messengerem, klidně i přes 
WhatsApp - stačí si vybrat - kristyna.heczkova@kunice-
po.cz, nebo noviny@kuncicepo.cz, 725 506 901. 

Opět bude probíhat na facebookových stránkách obce 
soutěž o nejlepšího sněhuláčka, který bude  v kalendáři na 
rok 2026. Každému, kdo se soutěže zúčastní, náleží drobná 
odměna, která je pro vás připravena v kanceláři matriky. 
Moc se na Vaše výtvory těšíme.

Letošního úplně prvního sněhuláka nám zaslali Noah 
a Louise-Théodore Vojkovští, Děkujeme

Kristýna Amálie Heczková

Děkujeme všem, kteří se lampionového průvodu zú-
častnili, přišli si popovídat a posedět, punč i čaj tekl 
proudem, občerstvení mizelo před očima, děti i dospělí 
se bavili venku i uvnitř. A všichni hýřili úsměvy a dobrou 
náladou.

Venkovní stan s ohřevy se osvědčil, příští rok přidáme 
ještě světýlka a dokreslíme celkovou atmosféru. 

Dětí, které se nebály a přišly si ke strašidlu pro balíček, 
bylo ještě víc než loni, celkem jsme rozdali 130 balíčků. 
Když k tomu připočítáme rodiče a ty, kteří si pro balíček 
nepřišli...no, zkuste odhadnout celkové číslo účastníků 
sami :-).  

Dovolte mi poděkovat všem pořadatelům z TJ Sokol, 
všem z Penzionu Krkoška, vedení obce za pomoc při orga-
nizaci, občerstvení a dárky pro děti a hlavně maminkám, 
které poskytly dětem občerstvení. Těšíme se na Vás příští 
rok.                            Za organizátory Kristýna Amálie Heczková

V místní organizaci ČSV bylo v letošním roce registro-
váno 43 včelařů, kteří obhospodařovali 261 včelstev. Dal-
ších 45 včelstev měli v Kunčicích umístěni včelaři z jiných 
organizací.

Kvůli rychlému nástupu jara kdy únor byl nejteplej-
ší za posledních 63 let, začaly být včely  aktivní zhruba o 
pět týdnů dřív než v předchozích letech. Předčasně to-
tiž vykvetly stromy, které opylují. Poté následovaly jarní 
mrazíky, které spálily květy ovocných stromů, což včelám 
omezilo možnost sběru jarního medu a ohrozilo to samot-
né včely, kdy v úlech matky již aktivně kladly a pro zvětšu-
jící se množství plodu včely neměly dost potravy. 

Z tohoto důvodu nejeden včelař musel včely na jaře 
dokrmovat. Po překonání chladného březnového a dub-
nového počasí přišel teplý květen, doprovázený častými 
přeháňkami, což včelám ovšem vyhovuje a tak se jim po-
dařilo částečně dohnat jarní ztráty. Na medný výnos byl 
letošní rok vcelku průměrný a dle statistických výkazů, 
bylo na katastru Kunčic vyprodukováno 6.150 Kg medu.

V průběhu léta ovšem přišla další nemilá zpráva a to v 
podobě dalších ohnisek moru včelího plodu, což pro vče-
laře znamená další opatření k zamezení šíření nákazy. 
Navíc naše včelstva začíná ohrožovat sršeň asijská, se kte-
rou naše včely neumí bojovat a proto se v budoucnu dají 
předpokládat další náklady na ochranu včel. I když u nás 
nemáme žádného včelaře podnikatele, a včelaření je pro 
nás koníček, zvýšené náklady na ošetřování a ochranu včel 
se promítají do prodejní ceny medu, která se momentálně 
pohybuje okolo 220 Kč za jeden kilogram.

David Fojtík předseda ČSV v Kunčicích p.O.

SNĚHULÁKFEST 2024 / 2025

Lampionový průvod

Jak se včelařilo chovatelům 
včelstev  v roce 2024
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   Setkání dříve narozených
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 Ze života školy

Účast žáků v mezinárodní 
matematické soutěži Náboj

Podzimní učení 2.A i jinde  
než ve škole

V pátek 22. listopadu 2024 se dva čtyřčlenné týmy žáků 
8. a 9. třídy naší školy zúčastnily prestižní mezinárodní 
matematické soutěže Náboj, která se konala ve Frýdlantu 
nad Ostravicí.

Tato soutěž je známá nejen v České republice, ale  
i v zahraničí, a je určena pro studenty základních a středních 
škol, kteří mají zájem o matematiku a logické úlohy. Naši 
žáci se v silné konkurenci dalších týmů neztratili a prokáza-
li vynikající schopnosti v řešení náročných matematických 
úloh. Jeden z našich týmů se umístil na 16. místě, zatímco 
druhý tým obsadil 21. příčku.  I když naši žáci neobsadili 
medailové pozice, jejich výsledek je skvělý! Tento úspěch 
je důkazem jejich píle a schopnosti pracovat ve skupině na 
náročných úkolech. Týmová soutěž Náboj je náročná nejen 
na matematické dovednosti, ale i na týmovou spolupráci  
a logické myšlení. Účast v této soutěži našim žákům při-
nesla cenné zkušenosti  a ukázala, jak důležitá je spolu-
práce a schopnost rychle a efektivně řešit složité úkoly. 
Doufáme, že naše účast v soutěži Náboj bude i v budoucnu 
pokračovat a že se naši žáci budou nadále podílet na takto 
prestižních událostech.

Gratulujeme našim žákům a těšíme se na jejich další 
úspěchy!                                                                            Petra Švrčková

Během měsíce října jsme si ve 2.A zažili, že učit se mů-
žeme nejen ve třídě, ale spoustu se toho dozvíme i venku, 
v lese, v okolí školy, nebo třeba v muzeu či na kunčickém 
hospodářství.

Ve čtvrtek 17. října jsme vyrazili ráno ještě za chladného 
počasí na vycházku vybaveni kelímkovými pozorovacími lu-
pami, do kterých jsme cestou do lesa sbírali různé malé živo-
čichy, rostliny a jejich plody a zkoumali je zblízka. Poznávali 
a určovali jsme je také pomocí aplikace Seek od iNaturalist, 
která nám skvěle posloužila jako mobilní encyklopedie.  
A i když nás čas tlačil, stihli jsme si také vytvořit některá pís-
mena abecedy z přírodnin, které jsme našli cestou.

Po svačině jsme se vydali na prohlídku místního hos-
podářství pana Leoše Řezníčka, který děti zkušeně provedl. 
Ukázal jim robota na dojení, nechal je krmit a hladit zvířata. 
Děti se vystřídaly za volantem velkého traktoru nebo zkou-
šely vidlemi nabírat seno. Zvířata je olizovala, sem tam šlá-
ply do něčeho měkkého, ale jako správným vesnickým dětem 
jim to vůbec nevadilo. Naopak, nebály se, neostýchaly, byly 
nadšené a vůbec se jim nechtělo odejít. Panu Řezníčkovi moc 
děkujeme za milé a trpělivé přijetí a čas věnovaný dětem.

Barevný podzim nás také lákal, abychom si ve výtvarné 
výchově hráli s barvou, nebo v pracovních činnostech tvořit 
z přírodního materiálu. Využili jsme pěkného počasí a vy-
ráběli jsme venku, objímali stromy a sledovali, jak rostou,  
a hledali a počítali podzimní barvy na jejich listech.

V pátek 25. října jsme navštívili Muzeum ve Frenštátě 
pod Radhoštěm, kde druháci měli edukační program s ná-
zvem „Kdo žije v lese?“. Prohlédli si sbírku živočichů žijících 
v Beskydech, z nichž některé poznaly z vyprávění ve škole  
a některé z vlastních zážitků a zkušeností.

A tak jsme si zažili, že školou pro nás může být nejen naše 
barevná budova na kopci v Kunčicích pod Ondřejníkem, ale  
i krásná beskydská příroda a její okolí. A rozhodně to nebylo 
naposled.                                                                              Ivona Hrubišová

Nicholas Winton – Síla lidskosti
Ve středu 6. listopadu se žáci 8. a 9. třídy vypravili do 

Frenštátu p. R., kde se v tamním kině konal vzdělávací pořad 
„Nicholas Winton – Síla lidskosti“. Žáci různých škol zapl-
nili téměř celé hlediště a zhlédli hodinový dokumentární film 
režiséra Mateje Mináče z roku 2002, aby se seznámili s pří-
během sira Nicholase Wintona, který krátce před začátkem  
2. světové války zachránil 669 židovských dětí z okupova-
ného území Československa. Po projekci filmu následovala 
beseda s dramaturgem projektu, který hovořil mj. o svých 
osobních setkáních s panem Wintonem a „jeho dětmi“. Žáci 
získali mnoho zajímavých informací, které využijí ve výuce 
dějepisu, ale také si na tomto příběhu připomněli, jak důle-
žitá je lidská slušnost, pokora a pomoc druhým. Mnozí z nich 
odcházeli z programu dojatí.                                      Denisa Magdoňová

Ve dnech 4. až 6. 11. 2024 proběhly na naší škole pre-
ventivní programy. Témata byla různá, od vztahů v ko-
lektivu, významu pravidel, přes šikanu a kyberšikanu, 
závislosti až po mediální gramotnost. 

Žáci prvního stupně byli vedeni lektory společnosti 
Etické a charakterové  výchovy, z.ú. a na druhém stupni  
s dětmi pracoval lektor Poradny pro primární prevenci  
Ostrava. Přítomni byli vždy třídní učitelé a budou tak moci 
s třídami navázat a prohlubovat tato témata ve výuce, popř. 
v třídnických hodinách. Programy byly pro žáky zdarma  
a byly uhrazeny z darů rodičů škole.

Alena Charbuláková, šmp

Preventivní programy
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Divadlo ve škole
Ve čtvrtek 21. listopadu k nám opět zavítali herci Diva-

délka pro školy z Hradce Králové.
V Galerii Karla Svolinského sehráli dvě představení 

rozdělená podle věku žáků. Žáci prvního stupně zhlédli 
společně představení Pohádky z našeho statku a náramně 
se přitom pobavili.Poté je vystřídali žáci druhého stupně, 
kteří absolvovali představení s názvem Divadelní učebni-
ce. V tomto dvouhodinovém pásmu jim dva zkušení herci 
ve zkratce představili nejvýznamnější české dramatiky 20. 
století a sehráli ukázky z jejich tvorby. Došlo například na 
jména Voskovec a Werich, Suchý a Šlitr, Karel Čapek a jeho 
Válka s mloky, dokonce i na Vyšetřování ztráty třídní knihy 
z tvorby Divadla Járy Cimrmana.

Vstupné 60 Kč bylo žákům uhrazeno z darů škole. Dě-
kujeme všem rodičům, kteří přispěli .    Denisa Magdoňová

V listopadu proběhly 
na půdě Základní školy 
T. G. Masaryka ve Frý-
dlantu nad Ostravicí 
okrskové turnaje ve flor-
balu, kterých se zúčast-
nili žáci a žákyně naší 
školy. Soutěžily týmy 
mladších žáků a žákyň 
(6. a 7. třída) i starších 
žáků a žákyň (8. a 9. 
třída).

Turnaje byly nabité 
energií a nadšením ze 
hry. Naši žáci předvedli 

skvělé výkony, bojovnost a týmového ducha. Největšího 
úspěchu dosáhl tým mladších žákyň, který po skvělých 
výkonech obsadil krásné 3. místo!

Děkujeme všem hráčům a hráčkám za reprezentaci naší 
školy a gratulujeme mladším žákyním k zaslouženému 
úspěchu. Těšíme se na další sportovní klání a věříme, že se 
v příštích turnajích naši žáci opět umístí na předních příč-
kách!                                                                                   Petra Švrčková

Malá čarodějnice

Florbalové turnaje v listopadu  
Mladší žákyně na stupních 
vítězů v okrskovém kole

Dne 21.10. 2024 děti z 3.A a 3.B navštívily Divadlo lou-
tek v Ostravě, kde je čekalo nádherné divadelní představení 
Malá čarodějnice.

Hlavní postavou je malá dívka, které je 127 let. Byd-
lí společně s přítelem havranem Abraxasem v chaloupce. 
Ráda by si s ostatními čarodějnicemi zatancovala na Skal-
naté hoře o Filipojakubské noci. Ale velké čarodějnice ji po-
slaly domů, že je prý na to ještě  malá. Kdyby se chtěla vrátit 

za rok, musí se stát dobrou čarodějnicí. Ale… co to vlastně 
znamená být dobrá čarodějnice? Určitě nějaká zkouška!

Děti si představení náramně užily. Hlavně kouzla  
a čáry, které si připomněly během týdne i ve škole. Na au-
tobusovou dopravu bylo dětem přispěno z „darů školy“, za 
což moc děkujeme. Těšíme se na další představení!

Silvie Kokešová, Hana Králová, 
Renáta Strnadlová a Veronika Kavanová
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Žáci 6.B dostali v říjnu v rámci výuky dějepisu dlou-
hodobý úkol. Měli se pokusit vytvořit nástroj, jaký mohli 
používat lidé v pravěku. Upotřebit museli pouze přírodní 
materiály, a tak vyrazili šesťáci do lesa, aby našli vhodné 
kameny, větve a jiné přírodniny. Sami nebo s dopomocí 
ochotných rodičů potom doma vyráběli sekerky, oštěpy, 
kladívka či motyčky, jedna žákyně si dokonce navrhla  
a zpracovala „šamanskou hůl“.

Po podzimních prázdninách všichni přinesli do školy 
své výtvory a předvedli je spolužákům. Zlatým hřebem celé 
prezentační hodiny se stalo vystoupení Lucie Knapkové, 
která doma se svým šikovným tatínkem vyrobila funkční 
luk a šípy a ušila k nim toulec. Chválím všechny šesťáky, že 
pojali úkol s takovou zodpovědností a nadšením, a děkuji 

Pravěk v 6.B

také rodičům, kteří jim přitom asistovali. Výstava pravě-
kých výrobků je  nyní pro ostatní žáky k vidění na chodbě 
ve druhém patře.                                                    Denisa Magdoňová

Školní dýňová soutěž
V rámci školního dušičkového týdne proběhla i letos 

tradiční dýňová soutěž. Soutěžilo celkem 42 dýní, které 
byly výsledkem tvrdé práce a kreativity. Každá dýně byla 
jedinečná a ukázala, jak různorodé mohou být nápady  
a zpracování. Dýně byly nejen strašidelné, ale i roztomilé. 
Některé měly děsivé výrazy a ostré zuby, zatímco jiné byly 
zdobeny veselými obličeji a barevnými doplňky.

Všechny dýně byly vystaveny na školní výstavce, kde 
je mohli obdivovat nejen žáci, ale i učitelé a rodiče. Každé 
ráno byly dýně rozsvíceny, což vytvořilo kouzelnou atmo-
sféru, a žáci se tak mohli po příchodu do školy kochat svítí-
cí výstavkou. Světla uvnitř dýní dodávala prostoru chodby 
magický nádech a přispívala k příjemné náladě.

Deváťáci tradičně zorganizovali celoškolní hlasování  
a letos poprvé vybíraly své favority i děti z mateřské školy. 
Na prvním místě se umístila dýně Johany Byrtusové z 1.B! 
Druhé místo získali sourozenci Jakub a Kristýna Švarcovi 
se shodným počtem hlasů, ale každý se svou vlastní sou-
těžní dýní, a na třetím místě se umístily tři dýně se stejným 
počtem hlasů, od Barbory Šilbachové, Johany Kulhánkové 
a Šimona Chýlka.

Děkujeme všem žákům za jejich úsilí a kreativitu, gra-
tulujeme vítězům a těšíme se na další  ročník této soutěže!

Mgr. Petra Mertová

Bubnovačka 2024 poprvé 
letos i na naší škole

V letošním školním roce jsme se přidali do projektu, 
který před pěti lety spustila organizace Locika. Od 18. do 
25. listopadu se konal Týden za dětství bez násilí – týden 
plný příležitostí, jak aktivně přispět k prevenci násilí na 
dětech. 

Cílem je poskytnout veřejnosti a žákům prostor pro 
šíření povědomí o ochraně dětí před násilím v rodině. 
První vyučovací hodinu jsme využili jako třídnickou s cí-
lem otevřít téma násilí na dětech v rodinách. 

S dětmi jsme četli příběh, radili, co by hlavní hrdina 
mohl dělat a jak sami mohou pomoci ostatním. Děti pak 
tvořily například obrázky, vyplňovali pracovní list pětilís-
tek, dopisovali příběh  tak, aby dopadl dobře. Samozřejmě 
se také dozvěděly, na které společnosti, chaty a linky po-
moci se v případě potřeby mohou obrátit.

Na závěr se všichni báječně připojili do kampaně BUB-
NOVAČKA a vytvořili tak skvělou atmosféru.

Pokud byste o tématu či akci chtěli vědět více, odkaz je na-
příklad na www.centrumlocika.cz .

Alena Charbuláková
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V pátek 8. listopadu 2024 v ZŠ Čeladná proběhla lite-
rární soutěž Kalusův kalamář. Soutěže se letos zúčastni-
lo v rekordním počtu celkem 66 tvůrců ze 17 škol. Z naší 
školy se v letošním roce účastnili žáci ve dvou kategori-
ích: Jakub Kulhánek z 5.A, Dominik Kaděra z 6.A a Domi-
nika Křenková z 6.B. 

Po zaznění pohádkového tématu letošního 7. ročníku 
„Rybičko zlatá, přeju si…“ se děti pustily do skládání básní.

Po soutěži se děti mohly občerstvit malou svačinkou 
a pak je čekala návštěva Památníku Josefa Kaluse. Poté se 
vrátily zpátky do školy na oběd. Z každé kategorie  byl vy-
hlášen jen jeden vítěz. Nejlepší místo v první kategorii zís-
kal Jakub Kulhánek. Po vyhodnocení celé soutěže byly děti 
obdarovány hodnotnými dárky a diplomy. Všichni si tento 
den náramně užili. Všem třem dětem děkujeme za vzornou 
reprezentaci školy, odvahu a pěkné  umístění v soutěži.

Renáta Strnadlová

Děti z 1. A se s velkým nadšením zapojily do výzvy 
Super zoo spojené s partnerstvím k filmu Gump, která 
vyhlásila malování kamínků pro organizace, jež pečují  
o opuštěná a handicapovaná zvířátka. 

Na kamínky žáčci kreslili a malovali psího hrdinu Gu-
mpa a další pejsky, žirafy, berušky, kočičky… Hotové ka-
mínky jsme předali v Super zoo ve F-M, kde je přijali  
s velkou radostí a obdivem a připravili je pro návštěvní-
ky svojí prodejny po 50 Kč. Naše třída si z mnoha kamínků 
z jiných škol a školek vybrala a koupila pejskový kamínek 
z  MŠ Lysůvky. Podpořili jsme tedy projekt i finančně. Pro 
nás je to třídní kámen štěstí.                                           

Eva Halatová, tř. uč.

Kalusův kalamářMalujte a pomáhejte

 Ze života školky

Dne 23. 10. naši mateřskou školu navští-
vilo Divadlo Šapitó s představením Kocour  
v botách. Pohádka o tom, co se všechno může 
stát, když se vám do rukou dostane mluvící 
kocour, je dělaná tak trochu do cirkusu, což 
znamená, že se děti mohly těšit na prvky akro-
bacie, žonglování, a hlavně na pořádnou dávku 
humoru. 

Navíc příběh doprovázely autorské písně, 
které si děti okamžitě oblíbily, a již nyní se mů-
žeme  těšit nejenom na album, které Divadlo 
Šapitó připravuje, ale také na další plánované 
představení. Dětem se toto netradiční zpracování známé-
ho příběhu velice líbilo. 

Herce děti odměnily rozzářenými tvářemi po celou 
dobu představení a bouřlivým potleskem na závěr.                  

Eva Novotná, Hana Kulhánková

Divadlo - Kocour v botách
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Dne 11. listopadu se z mlhy vynořil jezdec na bílém 
koni. Přicválal na louku ke škole a pozdravil všechny pří-
tomné. Byl to svatý Martin a přišel zvěstovat zimu. Optal 
se všech přítomných – dětí, pana starosty a paní ředitelky 
školy, zda mají i letos, tak jako loni, vše dobře připraveno 
na zimu. Zástupci lidu jej pohostili a utvrdili, že je vše, jak 
má být. I koníčkovi chutnalo. 

Svatý Martin pak symbolicky klíčem uzamkl přírodu  
v obci a zmizel v mlze, poptat se také u jiných. Pro všechny 
zúčastněné tím začala veselice s lidovou muzikou, tancem 
a zábavou. Děti při ní hodovaly speciální svatomartinské 
pochoutky a nápoj „vařonka“, které si předem ve školních 
družinách samy napekly a navařily. Bylo toho tolik, že se 
to nedalo  všechno sníst ani vypít. Veselici si děti plně vy-
chutnaly i v připravených aktivitách při sestřelování husy, 
válení sudů v plášti, jízdě na koníkovi, házení podkovou 
a dalších. Fotografie k svatomartinské veselici a zamykání 
přírody najdete na webových stránkách školy, pod záložkou 
školní družiny – fotogalerie ŠD.                          

 Vychovatelky ŠD

Letošní diskotéka pro školní družinu byla plně v režii letošních deváťáků a opět se 
skvěle vydařila. Oblíbené soutěže jako lovení jablka, podlézání nebo židličkovaná vý-
borně doplnily taneční aktivity. Na fotkách se můžete podívat na report z této akce .                        

Alena Charbuláková

 Naše družina
Svatomartinská veselice

Halloween 2024

V pátek 1. 11. 2024 se ve třídě Sluníček konala strašidelná 
párty. Děti dorazily nastrojené v nejrůznějších kostýmech. 
Mohli jsme vidět čarodějnice, kostlivce, dinosaury, Harryho 
Pottera, Wednesday, kočky, Den a Noc, zdravotní sestřičku, 
policistku, berušáka. 

První na řadě byla promenáda a ukázka kostýmů na naší 
strašidelné pavučině s pavouky. Následovala „židličkovaná“, 
diskotéka, tanec s balonky, létání na koštěti mezi dýněmi  
a pořádná oslava narozenin s dobrotami. Děti si dopoledne 
moc užily a my s nimi !

Za MŠ dolní Bc. Tereza Matúšková a Bc. Hana Káňová

Strašidelná disco show u Sluníček
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 Aktuální téma

Jsem podle katastru občanem Kunčic. Mám však to 
štěstí, že jsme si za dobu, kdy jsme ještě měli mladický 
elán a sílu, opravili rekreační domek v Bašce.

Nyní, na stáří tam trávíme třičtvrtě roku. A jak říkám, 
na štěstí. 

Pobyt v absolutně jiném vztahovém prostředí, připadá 
mi to, že mezi úplně jinými lidmi. A to nám určitě prodlu-
žuje věk. Mám včely, jsem členem velmi aktivního včelař-
ského spolku. V Bašce jsou až do očí bijící aktivní všechny 
spolky. Ať jsou to rybáři, fotbalisté, včelaři, holubáři, ak-
tivní Čenda spolek, senioři, kultura, koncerty, divadla, 
politické strany, komunisti, taky silné Lidovce nevyjíma-
je. Na společných akcích nikdo nevzpomíná, ty jsi to a ty 
ono. Vařil jsem guláše pro Sokoly na výročí založení, ně-
kolikrát pro bistro na přehradě, letos na oslavu narozenin 
bývalého starosty. Nikdo akce jiných nebojkotuje, obec 
táhne za jeden provaz, lidé jsou společenští, příjemní, asi 
z jiného těsta. V obecních novinách jsem nikdy nenašel to 
co tady v Kunčicích. Pletichy, hádky napadačky, rezoluce, 
petice. Možná zde hraje roli blízkost města.

Jaký rozdíl, když na podzim přijedu zpátky, do mateř-
ské obce, jen otevřu Obecní noviny a vím, že jsem doma. 

Dříve jsem pozorovatelné změny popisoval tak, že 
když odjíždíme, farmáři vyvádějí dobytek na pastvy. Když 
se na podzim vracíme, vrací se i dobytek na ustájení. Dnes 
již ani tuto změnu není možné pozorovat, dobytek je ce-
loročně ustájen.

Vše překrývá neustálé hašteření, jehož prapůvod je 
ve členech Lidové strany, v obci silně zastoupené, téměř  
s monopolem na vládnutí. Ano, správně je to pojmeno-
váno, na vládnutí, přidal bych, na ovládnutí. Nikdy to 
nepojímali jako službu všem občanům, jak je zmiňováno 
v posledním vydání ON. V podání „lidovců“ to bylo vždy 
vládnutí. Monopol na starostu, s tím spojené zájmové 
rozhodování ve prospěch lidovců ve všech aspektech. Viz 
nechutná snaha přihrát miliony z našich daní za odkup 
Huťařství od spřátelené duše, kterému se naštěstí po-
dařilo zabránit. Rozhodování, zdaleka ne výhodné pro 
všechny občany. Nikdy si to však nepřipustí. Bránění v in-
dustrializaci obce pod zaklínadlem „ vesnický ráz obce“, 
u mě s dodatkem, obce z 19. století. Když se jim ten mono-
pol vládnutí podařilo občanům v řádných volbách vzít a já 
to pamatuji jednou a nyní podruhé, mají plná ústa spolu-
práce. Ve skutečnosti, jak je to u Lidovců charakteristic-
ké, dělají úplný opak. Bojkot, osobní napadání i zvolených 
funkcionářů, napadání usnesení volených orgánů, petice, 
protipetice. Maření a negování výkonu funkce. Opět, po-
druhé jim občané vzali jejich hračku. Obec.

To, že to tak v Kunčicích vypadá, promiňte mi to, ale 
nenalézám lepší srovnání než ve rčení : „ sto roků za opi-
cemi“ je jejich zásluha.

Obec nemůže jít dopředu, stále jede „na půl plynu“!! 

Když mají Lidovci starostu, druhou polovinu obce, obča-
nů, k ničemu nepustí. Říkejte si, co chcete, ale je to tak. 
To jsou jen proklamace, diskutujeme s nimi, ptáme se na 
jejich názor, rozhodujeme s nimi. Není tomu tak. Jsem 
celoživotní funkcionář obce, ač nyní trochu v privátním 
sektoru. Když Lidovci starostu díky volební většině v obci 
prohrají, jak bylo výše uvedeno, vše bojkotují. A znovu 
pracuje jen polovina obce. Jak to může stačit na jiné, kte-
ří vítají každou ruku k dílu. Vědí, že ruka není politická. 
Politická je hlava. Jedou na plný plyn. Okolní vesnice upa-
lují mílovými kroky. Na Ostravici staví velký developer 
v blízkosti Bezručova srubu samostatně stojící, stylové 
apartmány pro desítky rodin. Vítají každý cizí kapitál, na 
rozdíl od Kunčic, každého nového občana. Ví, že jedině 
občan a nově vzniklé firmy na území obce přinesou pe-
níze do rozpočtu. Neskutečná výstavba rodinných domků 
na Pstruží. Nikdo nezpochybňuje, že je to vesnice. V Kun-
čicích? Pozor, nový občan, nový nelidovecký názor! Nové 
investice, pozor, to néééé. V Palkovicích, obec v celostát-
ní soutěži Obec roku, na 2. místě, radnice má titul Stavba 
roku Severomoravského kraje, i bez drahých leštěných 
žulových obrubníků za miliony.

Pokrok nelze zastavit. V Bašce, části Kamenec bude 
velký investor pod záštitou města Frýdku stavět rovněž 
novou čtvrť pro stovky obyvatel. Lidé se stěhují na ven-
kov, do hor, ve městech budou jen pracovat. V přírodě žít. 
Investoři to dávno pochopili a lidem to svými projekty 
umožní, nabídnou. Věřte mi, ti co mají na kartě miliardu, 
dvě a nečekají, až jim tam přijde sociálka, uvažují úplně 
jinak. Ale tito lidé tvoří pokrok, budují fabriky, zaměstná-
vají lidi, stavějí sídliště, v horách Treehouse, vleky, sjez-
dovky, rozšiřují rehabilitační služby. Kapitál

nezastaví ani petice, která se opět lidovecky tváří, že 
hovoří za všechny občany, podsouvají nátlakově, jak or-
gány jak v Kunčicích, tak na Čeladné mají rozhodovat. 
Těm ale mandát k rozhodování daly volby. Negují roz-
hodnutí volených orgánů, které reprezentují většinu. To 
mají petiční návrhy zvrátit. Jsou maskovány, ekologií, 
starostmi o čistý vzduch. 

Ano, příslušné orgány se k tomu vyjádří, ale sobec-
ký pohled na věc, já tady již postavené mám, já parkuji 
na obecní cestě a pak to nepůjde, já to letiště nechci ani, 
kdyby čert na …….. nevím jak to je dál. A že se takové hla-
sy najdou opět v Kunčicích, není novinkou. Hračka byla 
ukradena, uděláme vše, aby se nám vrátila. Dole letiště, 
soudy, žaloby, nahoře si nyní našli Treehouse, byť na ka-
tastru jiné obce, ale ta příjezdová cesta, za tu se budeme 
bít. Počítali i u BRCu Tatrovky, když se tam staví? Vážení 
občané, o tom to vůbec není, celá ta komedie s letištěm, 
cestou. Je to jen boj za ukradenou hračku, přenesený do 
osobní roviny proti starostovi, místostarostovi a všem ne 
- lidoveckým, zvolených funkcionářům, kteří se to snaží 

Kunčice pod Ondřejníkem, obec, kde se změny jen těžce uvádějí v život
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z té letargie rozhýbat. Za jedno volební období se toho 
nedá mnoho stihnout. Je to ale jak v tenise, je to brejk. 
A ten se musí potvrdit, jinak nemá význam, Je to na nás 
voličích, jestli brejk potvrdíme. Vezměte si takové setká-
ní seniorů. Organizuje to obec. No, ale jiná obec, než jme 
„My“. Bojkotujeme to. Při letmém pohledu do sálu, bylo 
vidět, kteří senioři tam nebyli. Nebyli tam ani senioři co 
mají blízko k zřizovateli, obci. Ale měli tam svého člově-
ka, aby to sledoval. Jak hanebné!! Je smutné, že ani blížící 
se křesťanské svátky, Vánoce, na tom opět nic v Kunčicích 
nezmění, jako každoročně.

Současně oznámený odchod bývalé starostky z funkce 
zastupitele dává přesto naději, že se jednání zastupitel-
stva stane přijatelnější a hlavně tvořivější pro obě strany 
a nenastane černý scénář, že ve vyšší funkci bude obci do-
tační příležitosti spadající do gesce kraje, negovat.

Přeji Vám všem klidné Vánoce a předsevzetí do roku 
2025, že to skutečně začneme dělat jinak. Spolu. A na plný 
plyn! A brzy brejk potvrdíme.

Tak to jsou Kunčice 21. Století. Škoda, že se na jaře ne-
vrátí to vyhánění dobytka na pastvu. Bylo by tu alespoň 
zase něco nového.      S velkým povzdechem, Křenek Pavel.

HLEDÁME PANÍ NA PÉČI O DOMÁCNOST A ZAHRADU NA PLNÝ ÚVAZEK! 
  
Nabízíme: 
- práci v příjemném a krásném prostředí,  
- dobré platové podmínky,  
- dovolená domluvou 
  
Ideální kandidátka je: 

✓ pečlivá, samostatná, čistotná a učenlivá, 
✓ zkušená paní se staršími či dospělými dětmi, 
✓ fyzicky zdatná, 
✓ má ráda děti i zvířata (pes), 
✓ ŘP sk. B výhodou, 
✓ z Čeladné / Kunčic pod Ondřejníkem či nejbližším 

okolí, 
✓ DISKRÉTNOST je zde nutná, jedná se o práci 

v soukromí u rodiny a na dlouhodobý poměr. 
 

Vaše případné další dotazy zodpovím na tel. čísle +420 608 712 644. 
 
 
 
 
 

Inzerce Inzerce

 Co se děje v okolí

Muzeum ve Frenštátě p. R. – výstavy a programy

LIDÉ A ŽIVOT VE FRENŠTÁTĚ
Repríza úspěšné výstavy fotografií doplněná o další 
exponáty  
Výstava potrvá do 2. března 2025. Vstupné: 30 Kč

TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT 
„Nastaly nám časy veselosti“
Účinkuje Valašskobystřičský chrámový sbor z Valašské 
Bystřice pod vedením M. Hruškovské. Na varhany hra-
je Martin Maxmilián Kaiser.
Sobota 4. ledna 2025 v 16.00 hodin
Kostel sv. Jana Křtitele ve Frenštátě pod Radhoštěm
Ve spolupráci s Muzejní a vlastivědnou společností ve 
Frenštátě p. R. Dobrovolné vstupné bude věnováno na 
charitativní účely

Otevírací doba:
úterý – čtvrtek  
9.00 – 12.00 pouze objednané skupiny
13.00 – 16.00 otevřeno
neděle  9.00 – 12.00, 13.00 – 16.00
pondělí, pátek a sobota zavřeno

www.muzeumnj.cz/frensta

Řádková inzerce
Palivové dříví - PRODEJ PALIVOVÉHO DŘÍVÍ 
BUK / SMRK. Dříví naštípané na prostorové metry 
nebo špalky (rovnané) od 30 cm délky. Možnost dovo-
zu odběrateli. Tel.: 603  315  738
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Cer�fikáty
a řidičská
oprávnění

ZDARMA

STUDIJNÍ A UČEBNÍ
OBORY
• Automobilní
• Ekonomické
• Strojírenské
• Zemědělské

@sosfmcz

www.sosfm
.cz

Šťastná
volba

vzdělání

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ: 
6. 11. 2024
4. 12. 2024
15. 1. 2025
od 8:00 do 17:00

Střední odborná škola,
Frýdek-Místek,
příspěvková organizace

©
 K

LE
IN

AKCE
BONUS +300 Kč

+420 732 608 989
recepce@studioaura.cz

Horní 210, Frenštát p.R.

ZVÝHODNĚNÉ
VÁNOČNÍ
POUKAZY

Rehabilitace
Fyzioterapie

Masáže
Lymfodrenáže

Estetické procedury
Solárium
Hubnutí

DARUJTE ZDRAVÍ A RELAX!

NA REHABILITAČNÍ 
A RELAXAČNÍ 
PROCEDURY

www.studioaura.cz

Vánoční poukazy v akční ceně
2000 Kč s bonusem +300 Kč
k dostání pouze v prosinci 2024

VE STUDIU AURA
DLE VLASTNÍHO VÝBĚRU

Inzerce
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Inzerce

BUDOUCNOST SE 
STALA REALITOU

NABÍDKA INTERNETU

245 Kč
tarify již od

Při poptávce zadejte kód AKCE2024
a máte od nás 3 měsíce ZDARMA!

+420 606 606 035 | obchod@tlapnet.cz | www.tlapnet.cz

Konkrétní nabídka rychlostí a tarifů je vždy závislá na dostupnosti dané technologie 
v lokalitě. Pro více informací nás kontaktujte kdykoli na infolince 606 606 035.

BEZDRÁT

KABEL

OPTIKA

až 310 Mb/s

až 400 Mb/s

až 2000 Mb/s

245 Kčtarify již od 

245 Kč
tarify již od 

Tlapnet-inzerce-A6-vyska-nove-tarify-2023-vseobecny.indd   1 09.12.2022   15:58

Nadělte svým blízkým vstupenky  

na jubilejní 10. ročník Ladné Čeladné.  

Nejnižší ceny platí do 31. 12.

MIG 21  
WOHNOUT

a další

JEDNODENNÍ vstupenka 550 Kč / DVOUDENNÍ vstupenka 730 Kč 
ZVÝHODNĚNÉ rodinné vstupné / K zakoupení na ladnaceladna.cz

1.–2. 8. 2025

FESTIVAL
PRO CELOU
RODINU
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ZNOVUOTEVŘENÍ

HUŤAŘSTVÍ
pro vaši událost s Vánoční zábavou

14. 12. 2024
Speciální Vánoční menu na baru i v kuchyni

Otevřeno od 12:00, taneční večer od 20:00

HUDBA • TANEC • ZÁBAVA
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PROSINEC 16:00 hodin21
kostel sv. Máří Magdalény, Kunčice p/O

V průběhu koncertu zazní tradiční i moderní skladby
v podání komorního pěveckého sboru Nyklband. 

Kunčická strana Lidová vás srdečně zve na

vstupné
dobrovolné

Prohlídka výstavy 
v Galerii K. Svolinského dle domluvy. 
V případě zájmu volejte pana místostarostu: 
736 773 930, nebo starostu: 724 161 964


